
Protokoll Samrådsmöte i ÄFO2   Floda 2023-12-04 

 

Kallade: Samtliga ÄSO, Jan-Erik Dalmo LST 

 

1. 

Ordförande hälsar samtliga välkomna och presenterar kvällens dagordning. 

 

2. Genomgång av läget för klövviltstammarna. 

Samtliga närvarande ÄSO redogjorde för hur årets avskjutning gått. Man 

redogjorde även för hur man upplever att Kron, dov, vildsvin och rådjur 

förekommer inom ÄSO. Detta gjordes med +/- eller = för att se om stammarna 

ökar/minskar eller är på samma nivå som året innan. 

 

ÄSO Älg Kronvilt Dov vilt Vildsvin Rådjur 
NV.Gåsinge Bara kalvjakt 

 
Olika inom 
ÄSO. Konc 
till södra 
delen 

ökar minska Gott om. 
Påverkad av 
varg 

Mälarmården Mindre. 
Avlysning. 
Hälften av dom 
vuxna skjutna 
direkt. Dåligt 
med kalv 

Handjur fullt 
Dåligt med 
hind o kalv 

ökar Minskar. 
Större 
flockar 

 

Hedmossen Enligt plan. 
Man förväntas 
fylla planen 

Handjur 
fullskjutet. 
Når kanske 
inte plan på  
hind o kalv 

Ökar i vissa 
områden 

Lika som 
tidigare. 
Större 
grupper 

Något 
minskande. 
Påverkade av 
varg. 

Granhed Något större 
stam än 
förväntat. 
Klarar alla mål. 

Bra. Den är 
spridd på 
hela 
området 

Lika som 
tidigare. 
Mer spridd 

Något fler Något mer. 
Påverkade av 
varg 



Julita/Floda Ser bra med älg 
och fyller 
planen. 
 
 

 

Ökande. 
Dåligt med 
kalv. 
Handjur 
skjuts fort 

Lite ökande Lika. Något 
mindre 

Lika  

ÄSO Älg Kronvilt Dovvilt Vildsvin Rådjur 

Floda/ 
Sköldinge 

 
 
 

    

Husby/ 
Rekarne 

Avslutat jakten. 
Inga kalvar 
kvar. 

Dom finns 
inte på hela 
området 

Grupperade
, inte på 
hela äso 

minskande 
 
 

Lika. 

Eskilstuna 
Norra 

Bör fylla plan 
utan probelm 
 
 

Något 
ökande 

Börjar 
komma 

lika Gott  

Gripsholm 
Södra 

Ingen jakt, lite 
ökande på 
vuxet 
 
 

Något mer 
spridet.  

sporadiskt minskande Lika 

Berga/Länna Gott om älg. 
Dåligt med kalv 
Försöker med 
att skjuta rätt 
djur 
 
 

Något mer 
spridet. Lika 
i antal 

 Något ner 
men bra 
tillgång 

Gott om 

Gripsholm 
Norra 

Försöker skjuta 
mindre tjurar 
på dom sista  
 
 

Något 
minskande 

ökande minskande Gott om 

Härad Mer kalv än 
man trodde. 
Bra stamm 
 
 
 

Ojämn 
spridning 

sporadisk Lika  Gott om 

Strängnäs Norra Bra tillgång. 
Gott om tjur 
 

Inga  sporadiskt Lika  Gott om 



 
 
 

Selaön Gott om tjur, 
sämre med kor 
 
 
 

Sporadiskt  Väldigt gott 
om 

Lika som 
tidigare, 
något upp 

Gott om 

NV Vingåker Ingen jakt. Bara 
kalvjakt 
kommande år 

Fördelade 
till ett 
mindre 
område 

Gott om Minskande Gott om 

S Vingåker 
 

Avblåst efter 6 
kalvar. Ojämt 
fördelat 
 
 
 
 

minskande Gott om minskande Gott om 

Humledalen Nerdraget till 2 
tjurar. Rätt bra 
tillgång. 
Kalvarna sköts 
snabbt 
 
 

Inga kalvar 
skjutna. 
Fördelade 
till dom 
östra/västra 
sidan 

sporadiskt Lite 
minskande 

Normalt. Lika 
som tidigare. 

Näshulta Bara kalvjakt. 
Bra tillgång, lite 
ökande, bra 
med kalv i 
obsen. 
 
 
 

Lika som 
tidigare.  

Något 
mindre  

Något 
mindre 

Gott om 

Äso Älg Kronvilt Dov Vildsvin Rådjur 

Vingåker Norra Bättre med kalv 
än man trott. 
Bra tjur andel 
 
 

Liten stam. 
Finns i 2-3 
delar av 
området 

Gott om Minskande. 
Större 
grupper 

Gott om. 

Mälarmården 
Västra 

Ser bra ut på 
älg sidan 
 
 
 

Något 
ökande. Bra 
tillgång 

Lika som 
tidigare 

Något 
minskande. 
Större 
grupper, 
mer lokala 

Lika som 
tidigare. 
Påverkade av 
varg 

 



 

En liten sammanfattning av övrigt klövvilt som ÄSO har redovisat ökat/minskat 

för visar att: 

Rådjur:  Stammen är på liknande nivå mellan åren. Några ÄSO redovisar en 

ökning medans något ÄSO en minskning. 

Dovvilt: Dovviltet är inte etablerat i hela ÄFO 2. Men det gemensamma är att 

stammen är ökande. På några håll har man stora problem samt att andra 

ställen är stammen mer sporadisk. 

Vildsvin: Stammen är klart vikande. Ett fåtal ÄSO ser en ökning eller en stabil 

tillgång. Men majoriteten av ÄSO ser en vikande stam.  

 

Jan-Erik Dalmo. 

 

Jan-Erik förklarade lite kring hur förvaltningssystemet är uppbyggt. 

ÄFO gör en förvaltningsplan som lämnas till LST, Den bygger mycket på vad som 

sägs under samrådsmöten mellan ÄFO o ÄSO, samt på statistik från älgobs och 

avskjutning. 

ÄSO gör skötselplaner som granskas av LST och sen av ÄFO för att sen 

godkännas av LST. Dom skötselplanerna ska harmoniera med dom mål som 

finns i ÄFOs förvaltningsplan. 

Jan-Erik gick igenom lite bakgrundssiffror från skötselplanerna och hur allt 

hänger ihop i planerna. ÄFO har inte haft 2 år på rad med en positiv utveckling i 

älgobsen. Den skattade stammen i ÄFO ligger på 4,8 älgar/1000 ha. Inget ÄSO 

tror att dom har en lägre stam än 5,0 älgar/1000 ha. 

Hur får vi den älgstam vi vill ha? 

Hur ska vi synka ÄSO planerna med ÄFO planen. 

ÄSO måste bli snabbare på att revidera sina planer. Titta på LST MOOSE för ÄFO 

och jämför medeltalen, Tror vi i ÄSO att vi har mer eller mindre älg än 

genomsnittet i ÄFO? 

ÄSO måste våga fråga och be om hjälp, både från LST och från ÄFO. 

En bra diskussion följde på hur vi ska göra för att nå dom mål vi har satt upp.  



Några saker att tänka på i älgförvaltningen i detta läge är att öka kvalitén på 

stammen, -Höj medelåldern, främst på tjurarna. -Öka andelen kalv i 

avskjutningen.  

 

Vidare så pratades det om att älgstammen minskar för varje år men att skador 

på jord och skogsbruk ligger kvar på en hög nivå eller ökar något. Vilka djur gör 

skadorna och hur kan vi samförvalta dom. Här blir det extra viktigt att tänka 

kvalitét och inte kvantitet. 

Slut summeringen blir att vi med all säkerhet överskattar tätheten i stammen 

och även i reproduktionen. 

Var försiktiga med att skjuta för mycket tjur, skjut mer kalv och var långsiktig i 

förvaltningen. 

 

Kvällen avslutades med en kort information av Johan om hur planerna för 

kommande vargjakt går. Den som vill vara med och bidra i jakten på något vis 

kan skicka ett mail till ordförande i Hedmossen ÄSO, 

lennart.henrysson@telia.com med uppgifter om vad man kan bidra med. 

 

 

För minnet stod. 

 

Johan Nilsson 
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